國立中山大學海洋生物科技暨資源學系 碩士學位授予相關規定

Guidelines for Master's Degree Conferral in the Department of Marine

Biotechnology and Resources

114 學年度起入學新生適用

Applicable to students enrolled from the academic year 2025 onwards

91 年 12 月 12 日 本系 91 學年度第 5 次系務會議通過 Approved at the 5th Departmental Affairs Meeting of the 2002 academic year. December 12, 2002 91 年 12 月 26 日 本院 91 學年度第 1 學期第 1 次院務會議通過 Approved at the 1st Departmental Affairs Meeting of the 2002 academic year, December 26, 2002 104 年 01 月 15 日 本系 103 學年度第 1 次系務會議修正通過 approved at the 1st Departmental Affairs Meeting of the 2014 academic year. January 15, 2015 104 年 04 月 16 日 本院 103 學年度第 4 次院務會議修正通過 approved at the 4th College Affairs Meeting of the 2014 academic year. April 16, 2015 112 年 04 月 24 日 本系 111 學年度第 9 次系務會議修正通過 approved at the 9th Departmental Affairs Meeting of the 2022 academic year. April 24, 2023 113 年 06 月 25 日本系 112 學年度第 10 次系務會議通過 Approved at the 10th Departmental Affairs Meeting of the 2023 academic year. June 25, 2024 114 年 04 月 07 日 本院第 113 學年度第 3 次院務會議通過 Approved at the 3rd College Affairs Meeting of the 2024 academic year. April 7, 2025

- 第一條 國立中山大學海洋生物科技暨資源學系碩士學位授予相關規定(以下簡稱本規定)依據「國立中山大學研究生學位考試施行細則」之規定訂定之。
 - I. The Guidelines for Master's Degree Conferral in the Department of Marine Biotechnology and Resources, (hereinafter referred to as " the Guidelines ") are established in accordance with the Guidelines on Implementation of Doctoral and Master's Degree Examination of National Sun Yat-sen University.

第二條 在學期間相關事項:

- 一、修業年限:依教育部規定一至四年(不含保留入學及休學期間)。
- 二、學分制度及修課要求:
 - (一)學生選課均須經指導教授認可。
 - (二)學生須修畢規定之應修科目及最低畢業學分數(24學分)。
- II. Matters During the Study Period:
 - 1. Graduation timeline: one to four years (excluding the time of enrollment deferral and suspension of studies).
 - 2. Credit system and course requirements:
 - A. The research student's course selection requires the approval of the supervising professor.
 - B. The student must complete the prerequisite courses and a minimum number of credits(24 credits).
 - 三、指導教授選派:學生應選本系專任助理教授以上教師擔任指導教授為原則,若由校外教師指導時,須列本系專任教師為共同指導教授。

- 3. Selection and appointment of supervising professor: Graduate students should, in principle, choose a full-time faculty member at the rank of assistant professor or above within the department as their thesis advisor. If the student is guided by an external advisor, a full-time faculty member of this department must be listed as a co-advisor.
- 四、學生在校期間必須參加本系哥倫布獎競賽,並且至少參加一次校外研討會發表。申請學位考試時,須檢附哥倫布獎競賽參加證明,及校外研討會發表證明。
- 4. Students must participate in the department's Columbus Award Competition during their studies and present at least once at an external academic conference. When applying for the degree oral examination, students must submit proof of participation in the Columbus Award Competition and proof of presentation at an external conference.

第三條 碩士學位考試:

學期之定義:上學期自每年八月一日至隔年一月三十一日、下學期自每年二月一日至七月三十一日。

III. The master's degree exam:

Definition of semester: The first semester runs from August 1st to January 31st of the following year, and the second semester runs from February 1st to July 31st of the same year.

- 一、 研究生需符合應修科目及最低畢業學分數相關規定後,由指導教授推薦, 始得舉行學位考試。
- 二、學位考試成績不及格,而其修業年限尚未屆滿者,得於次學期或次學年 重考,重考以一次為限,重考成績仍不及格者,依本校學則規定應令退 學。
- 1. Graduate students shall meet the requirements for required courses and the minimum graduation credits before being eligible to take the degree examination upon recommendation from their advisor.
- 2. If a student fails the degree examination but has not yet reached the end of their study period, they may retake the examination in the following semester or academic year; limited to one retake. If the student fails the retake, they shall be dismissed.
- 第四條 學位論文需經原創性系統比對,比對原則及結果須符合本校「研究生學位考試施行細則」相關規定。
 - IV. The dissertation shall undergo originality checking through a designated system, and the comparison principles and results must comply with the relevant provisions in the

Guidelines on the Enforcement of Graduate Degree Examination.

- 第五條 畢業:符合上述之各項規定者,得提出畢業之申請。
 - V. Graduation: Those who meet all of the above requirements may apply for graduation
- 第六條 本辦法經系務會議、院務會議通過,陳請校長核定後實施,修正時亦同。
 - VI. The regulations are approved by the Department Council and the College Council, and then by the President before implementation. Amendments to the regulations shall follow the same procedure.